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Lärandenämnden 

 

 

 Utdragsbestyrkande: 

 

 

  
  
 

Plats och tid: Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, klockan 09:00-16:40. Ajournerat för 
lunch klockan 12:25-13:15. 

Förtroendevalda: Beslutande: Ej beslutande: 

 Gerd Olsson, ordf (S) 
Björn Forsling (S) 
Lena Hallqvist (S) 
Leif Rogell (S) 
Lotta Beiersdorf (S) 
Jim Larm (S) 
Siv Cavallin (V), § 60-71 
Lars Berglund (V) 
Nanok Stagnell (MP) 
Ulla Persson (MP), § 62, 67-73 
Matts Persson (C) 
Cecilia Natander (C) 
Roland Hamlin (C) 
Petter Pettersson (M) 
Agneta Palmqvist (M), § 60-66 
Peter Åkerström (KD), § 60-61, 
63-73  
 

Edvard Mika (S) 
Bitte Nilsson (S) 
Maud Westermark (S) 
Sofia Högström (V) 
Ulla Persson (MP), § 60-61, 63-66 
 

 

Övriga deltagare: Sekreterare Carina Nylander, förvaltningschef Ingela Rauhala, 
verksamhetschef Annika Gabrielsson § 60-62, verksamhetschef 
Lisbeth Lehtipalo § 60, folkhälsostrateg Anna Backlin och 
lokalsamordnare Stefan Jonsson § 64, ekonom Jennie Svensk § 65, 
verksamhetschef Elisabeth Bäckström § 66, PA-konsult Bo Nilsson 
§ 69. 

 

Utses att justera: Cecilia Natander 
 

Justeringens plats 

och tid: Lärkontoret onsdag 24 juni 2015, klockan 14:00. 

Underskrifter:  Paragrafer: 60-73 

Sekreterare: Carina Nylander 

Ordförande: Gerd Olsson 

Justerande: Cecilia Natander   
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Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med till och med 

2015-06-25 2015-07-17 

Förvaringsplats för protokollet 

Lärkontoret 

Underskrift 

Carina Nylander 
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§ 60 Åtgärder för att avhjälpa brister på huvudmannanivå 

Dnr 2015-090-610 

Sammanfattning 

Rapportering av kränkande behandling 

Vid Skolinspektionens tillsyn våren 2014 fick kommunen förläggande att se till att 

huvudmannen kontinuerligt får in anmälningar från förskolechefer och rektorer om 

kränkande behandling av barn och elever. Huvudmannen ska i förekommande fall 

vidta de åtgärder som skäligen kan krävas för att förhindra kränkande behandling i 

framtiden. Vid dagens sammanträde redovisar Annika Gabrielsson, verksamhetschef 

för förskolan, Elisabeth Bäckström, verksamhetschef för grundskolan och 

grundsärskolan samt Lisbeth Lehtipalo, verksamhetschef för Bromangymnasiet och 

Centrum för utveckling och lärande, Cul, kränkningar inom respektive 

verksamhetsområde samt de åtgärder som har vidtagits. 

Uppföljning av introduktionsprogram för nya ledamöter 

Vid Skolinspektionens tillsyn våren 2014 fick kommunen föreläggande om att se till att 

det bedrivs ett systematiskt kvalitetsarbete. En åtgärd som redovisats till 

Skolinspektionen var att introduktionen av nya nämndsledamöter ska förbättras och ge 

ledamoten ökade möjligheter att utföra sitt uppdrag. Vice ordförande Björn Forsling 

menar att partigrupperna har en viktig uppgift att introducera de nya nämndsledamöter 

som kommer in under mandatperioden. 

____ 
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§ 61 Nya avgiftsnivåer för maxtaxa 

Dnr 2015-549-706 

Lärandenämnden föreslår kommunfullmäktige besluta 

att fastställa de nya avgiftsnivåerna för maxtaxa i förskola och fritidshem från och med 

1 november 2015, samt 

att kommande förändringar som beror på indexering av inkomsttaket för maxtaxan 

fortsättningsvis beslutas av lärandenämnden. 

Sammanfattning 

Skolverket fastställer slutligt statsbidrag för kommande bidragsår senast den sista 

december varje år (förordning (2001:160). Statsbidraget betalas ut under förutsättning 

att kommunen följer villkoren i förordningen. Förordningen har nu ändrats och 

ändringen innebär att inkomsttaket indexeras. Inkomsttaket (hushållets bruttoinkomst 

per månad) är idag 42 000 kronor och blir 1 november 2015 42 890 kronor. De nya 

högsta avgiftsnivåerna för maxtaxa redovisas nedan: 

Förskola Avgiftstak Dock högst, i kronor 

Barn 1 3 % 1287  

Barn 2 2 % 858  

Barn 3 1 % 429  

Fritidshem Avgiftstak Dock högst, i kronor 

Barn 1 2 % 858  

Barn 2 1 % 429  

Barn 3 1 % 429  

 

Statsbidraget kommer att minska men de nya avgiftsnivåerna innebär att kommunens 

intäkter kommer att öka i motsvarande omfattning. Den totala effekten blir en 

oförändrad budget. 
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Beslutsgång 

Tilläggsyrkande 

Björn Forsling (S) föreslår att kommande förändringar som beror på indexering av 

inkomsttaket för maxtaxan inte behöver beslutas av kommunfullmäktige utan 

fortsättningsvis beslutas av lärandenämnden. 

Ordförande finner att lärandenämnden beslutar enligt Björn Forslings förslag. 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets förslag 2015-05-28, § 48. 

Skolverkets informationsblad 2015-03-24. 

____ 
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§ 62 Uppföljning av tillsyn Förskolan Klippan 

Dnr 2015-182-718 

Lärandenämnden beslutar 

att förskolan Klippan senast den 31 augusti 2015 skickar in sin rutin för hur barn med 

annat modersmål än svenska får möjlighet att utveckla såväl det svenska språket som 

sitt modersmål 

att förskolan Klippan senast den 31 augusti 2015 skickar in sina rutiner för arbetet med 

barn i behov av särskilt stöd. 

att förskolan Klippan senast den 31 december 2015 skickar in en upprättad plan mot 

diskriminering, trakasserier och kränkande behandling som uppfyller lagens krav i alla 

delar 

att förskolan Klippan senast 30 juni 2015 ser till att den del av verksamheten som är 

att betrakta som undervisning enligt definitionen i skollagen 1 kap 3 § exempelvis en 

samling inte innehåller konfessionella inslag enligt definitionen i skollagen 1 kap 7 §, i 

detta fall en regelbundet berättad bibelhistoria 

att mot bakgrund av att förskolan Klippan i stor utsträckning har åtgärdat de brister 

som påtalades vid tillsynen följa upp övriga brister som kvarstår vid nästa regelbundna 

tillsyn. 

Reservationer 

Nanok Stagnell (MP), Cecilia Natander (C), Matts Persson (C), Roland Hamlin (C), 

Petter Pettersson (M), Agneta Palmqvist (M) och Ulla Persson (MP) reserverar sig 

emot beslutet om den fjärde att-satsen. 

Peter Åkerström (KD) anmäler jäv och deltar varken i handläggning eller i beslut. 

Sammanfattning 

Under maj 2014 genomförde lärande- och kulturförvaltningen en tillsyn av de 
fristående förskolorna i kommunen. Tillsynen resulterade i en sammanfattande rapport 
för varje förskola med en bedömning av vilka områden som behöver förbättras. 
Rapporterna presenterades för lärande- och kulturnämnden den 23 oktober 2014.  
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Nämnden beslutade att Förskolan Klippan senast den 1 februari 2015 skulle lämna in 
en skriftlig redovisning om hur man tänker åtgärda de förbättringsområden som 
påtalats i rapporten samt en upprättad plan mot diskriminering, trakasserier och 
kränkande behandling.  

Förskolan Klippan har lämnat in ett dokument där de punkt för punkt beskriver hur 

de har arbetat eller tänker arbeta med sina förbättringsområden. De har också lämnat 

in en plan mot diskriminering, trakasserier och kränkande behandling. Bedömningen 

är att Förskolan Klippan i stor utsträckning har åtgärdat de brister som påtalades vid 

tillsynen 2014. De områden där förvaltningen ser ett behov av ytterligare 

förbättringsåtgärder är: 

• Rutiner för hur barn med annat modersmål än svenska får möjlighet att utveckla 

såväl det svenska språket som sitt modersmål 

• Plan mot diskriminering, trakasserier och kränkande behandling 

• Se till att behov av särskilt stöd uppmärksammas kontinuerligt och att åtgärder 

vidtas när så krävs 

• Systematiskt kvalitetsarbete 

• Säkerställa att skyldigheten att anmäla till socialtjänsten tydligt framgår. 

Beslutsgång 

Ärendet behandlades vid lärandenämndens sammanträde 30 april 2015, § 53. 

Lärandenämnden beslutade att återremittera ärendet. Ärendet togs upp på 

arbetsutskottets sammanträde 28 maj 2015, § 46 och Lars Berglund (V) yrkade på att 

när förskolan Klippan varje vecka på en samling berättar en bibelhistoria är det ett 

religiöst inslag i undervisningen, det vill säga ett konfessionellt inslag. Samlingen är en 

planerad, målstyrd aktivitet som syftar till utveckling och lärande. Klippans förskola 

måste se till att den del av verksamheten som är att betrakta som undervisning enligt 

definitionen i skollagen 1 kap 3 § inte innehåller konfessionella inslag enligt 

definitionen i skollagen 1 kap 7 §, i detta fall en regelbundet berättad bibelhistoria. 

Bibeln är en form av förkunnelsetext. Arbetsutskottet tillstyrkte Lars Berglunds 

förslag. Lena Frankenberg Glantz (M) och Matts Persson (C) reserverade sig emot 

förslaget. 

Vid dagens sammanträde föredrar verksamhetschef Annika Gabrielsson ärendet. 

  



  

 Protokoll 9 (25) 

Sammanträdesdatum 

2015-06-17 

Lärandenämnden 

 

 

Justerandes 

sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

  
  
 

Yrkanden 

Lars Berglund (V) tillstyrker arbetsutskottets förslag enligt följande: 

1 att förskolan Klippan senast den 31 augusti 2015 skickar in sin rutin för hur barn 

med annat modersmål än svenska får möjlighet att utveckla såväl det svenska 

språket som sitt modersmål 

2 att förskolan Klippan senast den 31 augusti 2015 skickar in sina rutiner för arbetet 

med barn i behov av särskilt stöd. 

3 att förskolan Klippan senast den 31 december 2015 skickar in en upprättad plan 

mot diskriminering, trakasserier och kränkande behandling som uppfyller lagens 

krav i alla delar 

4 att förskolan Klippan senast 30 juni 2015 ser till att den del av verksamheten som 

är att betrakta som undervisning enligt definitionen i skollagen 1 kap 3 § 

exempelvis en samling inte innehåller konfessionella inslag enligt definitionen i 

skollagen 1 kap 7 §, i detta fall en regelbundet berättad bibelhistoria 

5 att mot bakgrund av att förskolan Klippan i stor utsträckning har åtgärdat de 

brister som påtalades vid tillsynen följa upp övriga brister som kvarstår vid nästa 

regelbundna tillsyn. 

Nanok Stagnell ((MP) och Roland Hamlin (C) yrkar avslag på fjärde att-satsen i 

arbetsutskottets förslag. 

Propositionsordning 

Lärandenämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordförande ställer proposition om varje att-sats och finner att lärandenämnden 

beslutar enligt arbetsutskottets förslag varvid votering begärs.  

Votering  

Den som röstar för att bifalla arbetsutskottets förslag röstar JA. Den som röstar för att 

bifalla Roland Hamlins och Nanok Stagnells förslag om avslag på fjärde att-satsen 

röstar NEJ.  

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs: 

Gerd Olsson (S), Björn Forsling (S), Jim Larm (S), Leif Rogell (S), Lotta Beiersdorf (S), 

Lena Hallqvist (S) Siv Cavallin (V) och Lars Berglund (V) röstar ja. 
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Nanok Stagnell (MP), Cecilia Natander (C), Matts Persson (C), Roland Hamlin (C), 

Petter Pettersson (M), Agneta Palmqvist (M) och Ulla Persson (MP) röstar nej. 

Voteringen utfaller med 8 ja-röster och 7 nej-röster vilket innebär att lärandenämnden 

antar arbetsutskottets förslag. 

____ 
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§ 63 Åtgärder utifrån Skolinspektionens kritik inom 

vuxenutbildningen 

Dnr 2015-090-610 

Lärandenämnden beslutar 

att organisera vuxenutbildningens verksamhet så att den bedrivs kontinuerligt och 

flexibelt under hela året för att följa skollagen samt Skolinspektionens krav.  

Sammanfattning 

Enligt skollagen ska utgångspunkten för all vuxenutbildning vara den enskildes behov 

och förutsättningar. Enligt förordningen om vuxenutbildning ska kommunal 

vuxenutbildning, särskild utbildning för vuxna samt utbildning i svenska för 

invandrare, utformas så att eleven kan kombinera dessa studier med studier inom 

andra skolformer. Utbildningen ska bedrivas kontinuerligt under hela året. Enligt 

läroplanen ska flexibilitet alltid eftersträvas när det gäller utbildningen och det kan 

handla om plats för utbildningens genomförande, tid, studietakt, studieform och sätt 

att lära. 

Vid Skolinspektionens regelbundna tillsyn 2014 konstaterades att merparten av 

vuxenutbildningen inte bedrivs kontinuerligt under hela året och den erbjuds inte 

heller flexibel avseende tid. Verksamheten uppfyller därmed inte författningarnas krav 

och Skolinspektionen har förelagt Hudiksvalls kommuns att åtgärda bristerna. 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets förslag 2015-05-28, § 47. 

____ 
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§ 64 Skolvägsplaner 

Sammanfattning 

Folkhälsostrateg Anna Backlin och lokalsamordnare Stefan Jonsson informerar om 

arbetet med skolvägsplaner. Arbetet omfattar de tre förvaltningarna 

lärandeförvaltningen, kommunledningsförvaltningen och tekniska förvaltningen. Syftet 

med arbetet är att förbättra trafikmiljön kring skolorna. Genom att minska antalet bilar 

som rör sig kring skolorna blir trafikmiljön bättre och luften renare.  

Skolvägsplanerna berör i nuläget F-6 skolorna i kommunen. En skolvägsplan 

innehåller alla aspekter som har med elevernas och personalens väg till och från 

skolan. Genom att kartlägga resvanor och arbeta för attitydförändringar kan en trygg 

trafikmiljö skapas.  

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 65 Ekonomisk rapport 

Dnr 2015-003-042 

Sammanfattning 

Ekonom Jennie Svensk redovisar förbrukad budget till och med maj 2015. Utfallet 

visar att grundskolan, grundsärskolan och gymnasiet har förbrukat mer än 46% av 

årets budget. Ekonomikontoret och lärandeförvaltningen arbetar nu med 

halvårsbokslutet som kommer att redovisas för lärandenämnden 31 augusti 2015. 

Förvaltningschef Ingela Rauhala informerar om att en ny IT-plattform har införts 

inom Hudiksvalls kommun. Samtliga skolformer inom lärandeförvaltningen har ett stort 

antal datorer som inte går att uppgradera. För verksamheterna innebär det betydande 

konsekvenser i undervisningen eftersom det inte går att installera programvaror samt 

antivirusprogram. Vid sammanträde 28 maj 2015, § 50, beslutade arbetsutskottet föreslå 

kommunstyrelsen att avsätta 4 miljoner kronor för att byta ut datorer inom 

lärandeförvaltningen.  

____ 
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§ 66 Information om arbetet på Iggesunds skola 

Dnr 2015-090-610 

Sammanfattning 

Elisabeth Bäckström, verksamhetschef inom grundskolan och grundsärskolan, 

informerar om Iggesunds skolas arbete med att komma tillrätta med brister som 

Skolinspektionen påtalat. Inom flera områden konstaterades inga brister vid det 

återkopplande besöket i februari 2015. Skolan arbetar därefter vidare med de områden 

som fortfarande har brister:  

• Anpassa undervisningen efter elevernas behov, förutsättningar, erfarenheter och 

tänkande. 

• Vidta åtgärder för att tillförsäkra elevernas studiero. 

• Genomföra åtgärder för att förebygga och förhindra att elever utsätts för 

kränkande behandling. 

• Ge eleverna det särskilda stöd som utredningen har visat att de behöver. 

• Följa upp och utvärdera de åtgärder som är beslutade inom ramen för särskilt 

stöd. 

• Säkerställa att elevhälsan arbetar förebyggande och hälsofrämjande. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 67 Samverkan med Hälsinglands Utbildningsförbund 

Dnr 2015-001-610 

Lärandenämnden beslutar 

att Hudiksvalls kommun är beredd att delta i diskussioner om ett nytt samverkansavtal. 

Innan nämnden tar ställning kring ett nytt samverkansavtal måste förutsättningar, 

ramar och villkor vara kända för alla berörda parter. 

Sammanfattning 

Kommunen har fått en skrivelse från Hälsinglands Utbildningsförbund den 20 

november 2014 angående samverkan. Hälsinglands Utbildningsförbund blir ny 

huvudman för medlemskommunernas vuxenutbildning och gymnasieutbildning från 

11 augusti 2015. Med anledning av det har medlemskommunerna sagt upp 

samverkansavtalet med Hudiksvalls kommun.  

Hälsinglands Utbildningsförbund önskar ett besked om hur Hudiksvalls kommun 

ställer sig till att medverka till ett nytt samverkansavtal. Medlemskommunerna inbjuder 

via Utbildningsförbundet Hudiksvalls kommun till överläggningar. Syftet är att 

åstadkomma ett nytt samverkansavtal mellan samtliga kommuner eller mellan 

förbundet och Hudiksvalls kommun. 

Kommunstyrelsens allmänna utskott har behandlat skrivelsen och beslutat att 

överlämna frågan till lärandenämnden för beredning med rekommendationen att ett 

samverkansavtal sluts. 

Beslutsunderlag 

Skrivelse från Hälsinglands Utbildningsförbund 2014-11-20. 

Beslut kommunstyrelsens allmänna utskott 2014-12-09, § 46. 

Arbetsutskottets förslag 2015-05-28, § 42. 

____ 
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§ 68 Val till arbetsutskottet 

Dnr 2015-002-100 

Lärandenämnden beslutar 

att välja Jonas Holm (M) som ordinarie ledamot i lärandenämndens arbetsutskott. 

Sammanfattning 

Lena Frankenberg Glantz (M) har avsagt sig sitt uppdrag som ledamot i 

lärandenämnden och kommunfullmäktige har utsett ersättare. Lena Frankenberg 

Glantz var även ordinarie ledamot i lärandenämndens arbetsutskott. En ny ledamot till 

arbetsutskottet ska utses. 

Ledamot Petter Pettersson (M) föreslår att Jonas Holm (M) väljs som ordinarie 

ledamot i lärandenämndens arbetsutskott. 

Beslutsgång 

Beslut kommunfullmäktige 150525, § 89, anhållan från Lena Frankenberg Glantz (M) 

om entledigande från uppdrag som ledamot i lärandenämnden. 

____ 
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§ 69 Förvaltningen informerar 

Sammanfattning 

Förvaltningschef Ingela Rauhala informerar bland annat om följande:  

Läroverkets elever har skrivit till utbildningsministern 

Eleverna på Läroverket har lämnat en skrivelse till utbildningsminister Gustav 

Fridolin. Eleverna menar att de nationella proven får lärare och elever att gå på knäna. 

Eleverna föreslår att proven sprids ut. Utbildningsministern har per telefon kontaktat 

den elev som gjort skrivelsen. 

Ekonomisk återhållsamhet 

Det ska råda stor allmän återhållsamhet inom förvaltningarna när det gäller inköp av 

datorer och andra dyrare kapitalvaror. Samma sak gäller kurser och konferenser som är 

förknippade med större kostnader.  

Krav på legitimation 

Kravet på legitimation för lärare och förskollärare gäller fullt ut från och med den 1 juli 

2015. Utan legitimation kan man endast få anställning med tidsbegränsning under 

högst ett år i taget. I de fall läraren inte har legitimation får denna inte självständigt 

sätta betyg. Förvaltningen har arbetat med omflyttning av lärare dit de är behöriga. Två 

tillsvidareanställda förskollärare saknar examensbevis och har fått arbete inom 

rekryteringsenheten. Sju tillsvidareanställda lärare saknar examensbevis. En 

förhandling har genomförts och de kommer att få ha kvar sin tillsvidare anställning 

men som pedagogisk resurs. Då de går in som undervisande lärare får de förordnande 

ett år i taget. 

Uppföljningar 

En uppföljning av särskilda undervisningsgrupper kommer att redovisas vid 

lärandenämndens sammanträde 31 augusti. Lärande- och kulturnämndens ordförande 

Matts Persson gav 2014 förvaltningen i uppdrag att genomföra uppföljningen. 

Ytterligare en uppföljning kommer att redovisas vid samma sammanträde: Styrning 

och ledning av skolan - Rektorernas möjlighet att leda utifrån Skolinspektionens 

påtalade brister. 

Studieresa till Krakow och Auschwitz  

Läroverket har lämnat in en ansökan om medel till en studieresa till Krakow och 

Auschwitz. Syftet med resan är att öka kunskaper och erfarenheter om vad som 
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händer i ett samhälle när de grundläggande demokratiska värderingarna sätts ur spel. 

Förvaltningschefen har beviljat bidrag till resan. 

Karriärtjänster 

Nuvarande 22 förstelärare har externa uppdrag. Förvaltningen får 1,5 miljoner kronor i 

statsbidrag till förstelärarnas lönepåslag. Den första gruppen förstelärare utsågs 2013 och 

går in på sitt tredje år läsåret 2015/2016. Försteläraruppdraget är på tre år. Upplägget 

för Hudiksvalls karriärtjänstmodell är att man därefter återgår till sin grundtjänst med 

sin ordinarie lön. Hudiksvall har valt den modellen för att kunna erbjuda fler än 22 

lärare möjlighet att bidra till verksamheten och utvecklas i professionen, som 

förstelärare med externa uppdrag. De förstelärare som avslutar sina uppdrag kan 

komma att erbjudas uppdrag som seniora förstelärare på skolor/förskolor. 

Förvaltningen har även rekryterat en lektor i matematikdidaktik. 

En modell för förstelärare i egen verksamhet håller på att tas fram. Detta för att i 

högre utsträckning kunna utnyttja statsbidraget och därmed tillsätta fler förstelärare. I 

denna rekrytering planeras för 22 förstelärare. Förstelärare i egen verksamhet är kvar 

på sin egen skola. Rekrytering av 8 nya förstelärare med externa uppdrag kommer att 

ske i början av år 2016. 

Entreprenörskap i skolan  

Skolverket har visat intresse för förvaltningens arbete med entreprenörskap i skolan 

och vill ha rapporter om hur arbetet utvecklas.  

Grön Flagg 

Grön Flagg är ett sätt att arbeta med miljöfrågor och hållbar utveckling i skolan och i 

förskolan. Verktyget Grön Flagg är kostnadsfritt och drivs av stiftelsen Håll Sverige 

Rent. Grön Flagg är både ett verktyg och en certifiering. Fem förskolor och tre 

grundskolor inom Hudiksvalls kommun har fått certifieringen Grön Flagg. 

Semestertjänster inom vuxenutbildningen 

Inom vuxenutbildningen har man sett över arbetstidsavtalet och semestertjänster 

kommer att införas. En skrivelse har inkommit från lärare på vuxenutbildningen. 

Förvaltningen har besvarat skrivelsen. 

Utbildningsdag 

Lärandenämnden är inbjudna till lärandeförvaltningens utbildningsdag 14 augusti. 

Inbjudan har skickats ut till alla ledamöter och ersättare. 

____ 
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§ 70 Korta frågor 

Sammanfattning 

Svar på fråga om pensionsavgångar 

Vid lärandenämndens sammanträde 30 april 2015 ställde Nanok Stagnell (MP) en fråga 

om förvaltningens pensionsavgångar de närmaste åren. Förvaltningschef Ingela 

Rauhala redovisar följande prognos när det gäller pensionsavgångar 2015-2020. 

År 2015 2016 2017 2018 2019 2020 

Antal 9 20 21 28 20 25 

Prognosen är baserad på antal anställda december 2014 och pensionsåldern 65 år. 

Rapport från utbildningsdag 

Ordförande Gerd Olsson informerar från utbildningsdagen Nyanländas rätt till 

utbildning. Den 1 januari 2016 kommer nya regler gällande nyanländas skolgång att 

införas. Bland att införs en definition på nyanländ. Det nya regelverket kräver att en 

nyanländs kunskaper bedöms. Bedömningen ska ingå i underlaget för beslut om 

placering i årskurs och undervisningsgrupp samt för planeringen av undervisningen.  

Kontaktpolitiker 

Systemet med kontaktpolitiker är ett sätt att underlätta kontakten mellan nämnden och 

barn, elever, vårdnadshavare och personal. Det är också ett sätt för nämndens 

ledamöter att hålla sig informerad om det som händer i verksamheten. Nämnden har 

kommit överens om följande: 

• Kontaktpolitiker representerar lärandenämnden och inte något parti. 

• Uppdraget som kontaktpolitiker är ett frivilligt uppdrag. 

• Både ordinarie ledamöter och ersättare kan vara kontaktpolitiker. 

• Kontaktpolitikerna arbetar i team, över partigränserna. 

• Kontaktpolitikerna kan förutom att delta i självförvaltningsråd, programråd m m 

göra studiebesök på förskolor och skolor. 
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• Kontaktpolitikerna ska lyssna och vara lyhörda i sina kontakter med 

verksamheterna. 

• Kontaktpolitikerna bör inte ha någon personlig bindning till den enhet de är 

kontaktpolitiker. 

• Rapport från kontaktpolitiker till nämnd lämnas skriftligt och muntligt på något 

av nämndens ordinarie sammanträden. 

• Ersättning till kontaktpolitiker utgår med maximalt åtta timmar per år för förlorad 

arbetsförtjänst samt reseersättning. 

Beslut om anställning 

Ordförande har som brådskande ärende fattat beslut om en tillfällig anställning för att 

undvika att en jävssituation uppstår. Enligt lärandenämndens delgeringsordning är det 

verksamhetschef eller enhetschef som är delegat och beslutar om anställning. När 

anställningar kommer i fråga där eventuell jävssituation kan uppstå mellan 

rektor/förskolechef och den som ska anställas, ska dessa anställningsbeslut fattas av 

lärandenämnden. Detta för att undvika jäv i ärendet.  

____ 
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§ 71 Meddelanden 

Meddelas lärandenämnden och läggs till handlingarna. 

 

1 Från Kommunfullmäktige:  

Protokollsutdrag 2015-05-25 § 63, 

Revisionsberättelse för Hudiksvalls kommun år 2014, 

samt fråga om ansvarsfrihet 

2 Från Kommunfullmäktige: 

Protokollsutdrag 2015-05-25 § 64, 

Årsredovisning Hudiksvalls kommun 2014 

3 Från Kommunfullmäktige: 

Protokollsutdrag 2015-05-25 § 67, 

Lärandenämndens investeringsbudget 2015 

4 Från Kommunfullmäktige: 

Protokollsutdrag 2015-05-25 § 75, 

Reviderad risk- och sårbarhetsanalys för Hudiksvalls 

kommun 

5 Från Kommunfullmäktige: 

Protokollsutdrag 2015-05-25 § 89, 

Anhållan från Lena Frankenberg Glantz (M), om 

entledigande från uppdrag som ledamot i  

lärandenämnden 

____ 
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§ 72 Delegeringsbeslut  

Dnr 2015-046-002 

Sammanfattning 

Lärandenämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 

förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 

Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 

verksamhetschefer och enhetschefer som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 

i vissa ärenden. Dessa beslut rapporteras enligt särskild delegeringsblankett till 

lärandenämnden. Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller fastställa 

besluten. Däremot kan nämnden återkalla beslutanderätt. 

• Anmälan om verbal kränkning inom förskolan, 209 

• Utreda och vidta åtgärder mot kränkande behandling, 210-215 

• Tidigare skolstart till förskoleklass, 216 

• Beslut om uppskjuten skolplikt (gå om årskurs 9), 217 

• Beslut att som språkval erbjuda minst två av språken franska, spanska och tyska, 

218 

• Mottagande i grundsärskola, 219-220 

• Beslut om utskrivning i särskola, 221 

• Uppsägning av förskoleplats, 224 

• Uppsägning av fritidshemsplats, 225 

• Behov av plats i fritidshem för elev i behov av särskilt stöd, 226 

• Ordförandebeslut om rektors kompletterande yttrande till barn- och 

elevombudet, 227 

• Ordförandebeslut om rektors redovisning till Skolinspektionen, 228 

• Avslag ansökan om skolskjuts växelvis boende, 229-232 

• Avslag ansökan om skolskjuts till annan skola, 233 

• Brandskyddsansvar för det egna ansvarsområdet, 239 

• Beslut om mottagande av elev till särskola, 240 

• Anställning av personal inom elevhälsa, 222-223 



  

 Protokoll 23 (25) 

Sammanträdesdatum 

2015-06-17 

Lärandenämnden 

 

 

Justerandes 

sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

 

  
  
 

• Anställning av obehörig personal över sex månader som ska bedriva 

undervisning, 234-238, 241-248 

• Anställning av personal inom budgetram, 239-243, 249-251 

• Anställning av rektor Idenors skola, 252 

• Anställning av rektor Iggesunds skola, 253 

• Avslag på begäran om utlämnande av allmän handling, 254-257 

• Utdelning ur Hudiksvalls kommuns grundskolestiftelse, 258 

• Statsbidrag inom Cul:s verksamhetsområde, 259-260 

• Attest för helt ny budgetrad, 261 

• Tillfällig ändring av attesträtt, 262. 

Lärandenämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut 209-262. 

Dessutom finns möjlighet för nämnden att ta del av protokoll från förvaltningens 

samverkansgrupper, självförvaltningsråd och lokala styrelser. Nämnden har möjlighet 

att vid behov få information om återrapporterade beslut. 

____ 
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§ 73 Temanämnd: Studie- och yrkesvägledning och 

vuxenutbildning 

Sammanfattning 

En åtgärd som lärande- och kulturnämnden redovisat till Skolinspektionen var att 

nämnden ska ha temanämnder, fördjupningar. Temanämnderna ska genomföras tre 

gånger per år. Vid planeringsdagarna 25-26 februari 2015 för lärandenämnden och 

förvaltningens chefer lämnade arbetsgrupperna förslag till temanämnder.  

Vid dagens sammanträde är temat studie- och yrkesvägledning samt vuxenutbildning. 

Enhetschef Kristina Stillmark och studie- och yrkesvägledarna Arja Johannesdotter, 

Benny Berglund, Emma Molarin, Maria Fredin, Maria Fröroth, Eva Patriksdotter, 

Kerstin Olsson Palmqvist, Elisabeth Dahlberg och Elisabeth Wahlström informerar 

om den samlade vägledningsorganisationen. Studie- och yrkesvägledarna arbetar med 

elever i grundskola, grundsärskola, gymnasieskola, gymnasiesärskola, vuxenutbildning 

samt drop in för kommuninnevånare. Exempel på aktiviteter är vägledningssamtal, 

gymnasieinformation, elev för en dag, prao samt aktiviteter inom arbetet med skola – 

arbetsliv. Vägledarna arbetar även med riktade insatser mot företag, 

introduktionsprogram, arbetsträning samt olika projekt. 

Intendent Roger Palm informerar om lärcentrum. Uppdraget är att öka tillgängligheten 

till studier på hemorten, stimulera till fortsatta studier, mötesplats för studerande och 

företag, rådgivning och tekniskt support för att genomföra möten på distans samt 

kompetensförsörjning. Ett utvecklingsområde för lärcentrum är att fler program läggs 

ut på lärcentra i regionen. Då behovet av lärare är stort skulle det vara värdefullt med 

förskollärar- och lärarutbildningar. 

Biträdande rektor Anders Olsson informerar om sfi, svenska för invandrare. Sfi ska ge 

vuxna invandrare grundläggande kunskaper i svenska språket. Sfi ska stödja och 

stimulera vuxna invandrare i sitt språklärande med syfte att stärka deras ställning i 

arbets- och samhällsliv samt främja den personliga utvecklingen. 

Vid Skolinspektionens regelbundna tillsyn 2014 konstaterade de att merparten av 

vuxenutbildningen inte bedrivs kontinuerligt under hela året och den erbjuds inte 

heller flexibel avseende tid. Verksamheten uppfyller därmed inte författningarnas krav 

och Skolinspektionen har förelagt Hudiksvalls kommuns att åtgärda bristerna. 

Verksamhetschef Lisbeth Lehtipalo informerar om arbetet med att komma tillrätta 

med de brister som Skolinspektionen påtalat. Organisationen för höstterminen är en 

dellösning på väg till slutlig lösning. Alla lärare kommer att ha semestertjänster från 
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höstterminen 2015. Därmed kan vuxenutbildningens verksamhet organiseras så att den 

bedrivs kontinuerligt och flexibelt under hela året. Vuxenutbildningen har utarbetat 

rutiner för att komma tillrätta med andra brister som Skolinspektionen påtalat. 

Rektor Pär Bergroth informerar om yrkeshögskolan (Yh) som är en eftergymnasial 

utbildningsform där arbetslivet medverkar i planering, utveckling och drift. 

Yrkeshögskolan ska säkerställa att det finns utbildningar inom branscher med ett 

uttalat behov av arbetskraft. Detta innebär att innehåll och inriktning på utbildningarna 

varierar beroende på arbetsmarknadens behov över tid. Specifikt för yrkeshögskolan är 

att eleverna får en eller flera längre perioder av studier på arbetsplatser med 

handledning av yrkesverksamma. De utbildningar som är aktuella nu är 

integrationspedagog och behandlingspedagog.  

Ordförande Gerd Olsson tackar för informationen samt önskar alla en trevlig sommar! 

____ 

 


